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Prawdziwie historycz-
na chwila miała miejsce 
w  ostatnią niedzielę stycz-
nia, kiedy to uroczyście od-
dano do użytku nowoczesny budynek żłobka i przed-
szkola w Chęcinach. Opiekę w najwyższych standardach 
znajdzie tu 220 dzieci – 175 w  wieku przedszkolnym 
i 45 w wieku żłobkowym. Inwestycja kosztowała ponad 
13 milionów złotych. Na jej realizację, funkcjonowanie 
i  doposażenie pozyskano ponad 6 milionów złotych 
unijnego i rządowego dofinansowania.

Fotorelacja na stronach 23-24

Królewski Raj Maluchów w Chęcinach uroczyście otwarty

Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny Robert Jawor-
ski został wybrany na stanowisko przewodniczącego 
Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego. 
Taką decyzję podjęli podczas pierwszego w tym roku 

Burmistrz Robert Jaworski przewodniczącym
Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego

Projekt nowego komisariatu, jaki ma powstać 
w  Chęcinach już jest. Komenda Wojewódzka Policji 
w Kielcach złożyła już wniosek o pozwolenie na bu-
dowę, a  po jego uzyskaniu ogłosi przetarg na wyło-
nienie wykonawcy inwestycji. Prace mają ruszyć na 
przełomie lipca i sierpnia, a ich zakończenie przewi-
dziano na początek 2021 roku. 

Budowa komisariatu
w Chęcinach ruszy jeszcze

w tym roku

walnego zebrania członkowie Stowarzyszenia Zwią-
zek Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego, które 
skupia 99 wójtów, burmistrzów i prezydentów z całe-
go województwa świętokrzyskiego.  

Burmistrz Robert Jaworski został wybrany na stanowisko przewodniczącego Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego.
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Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny Robert Jaworski został wybrany na 
stanowisko przewodniczącego Związku Miast i  Gmin Regionu Święto-
krzyskiego. Taką decyzję podjęli podczas pierwszego w tym roku walnego 
zebrania członkowie Stowarzyszenia Związek Miast i Gmin Regionu Świę-
tokrzyskiego, które skupia 99 wójtów, burmistrzów i prezydentów z całe-
go województwa świętokrzyskiego.  

Stowarzyszenia Związek Miast 
i  Gmin Regionu Świętokrzyskiego 
funkcjonuje już od osiemnastu lat 
i  ma za sobą długą historię. Zrze-
sza w  swoich szeregach 99 gmin 
z  terenu województwa świętokrzy-
skiego. Członkowie stowarzyszenia 
od lat wspólnie omawiają nurtujące 
ich samorządowe problemy. Sto-
warzyszenie koordynuje działania 
samorządów gmin i  województwa, 
przyjmuje też wspólne stanowisko 
i  opiniuje sprawy związane z  sa-
morządem, ale ustalane na szcze-
blu rządowym czy też na wyższych 
szczeblach samorządowych. Tylko 
w ubiegłym roku Związek zajął sta-
nowisko w  sprawie oświaty, budo-
wy dróg, czy chociażby dzierżawy 
za słupy energetyczne ulicznego 
oświetlenia. Stowarzyszenie stano-
wi istotny dla władz centralnych 
organ opiniodawczy. Poza tym, 
stowarzyszenie współdziała z  kor-
poracjami samorządowymi i  ad-
ministracją rządową, będąc od lat 
nieodzownym elementem rozwoju 
województwa.    

Wyboru nowych władz Związku 
Miast i Gmin Regionu Świętokrzy-
skiego dokonano 5 lutego podczas 
pierwszego walnego w  tym roku 
posiedzenia stowarzyszenia, które 
odbyło się w  Urzędzie Wojewódz-
kim w  Kielcach. Spośród dwóch 
kandydatur najwięcej głosów odda-

Burmistrz Robert Jaworski
przewodniczącym

Związku Miast i Gmin
Regionu Świętokrzyskiego

no na burmistrza Gminy i  Miasta 
Chęciny, Roberta Jaworskiego. Tym 
samym zastąpił on na tym stanowi-
sku byłego burmistrza Skalbmierza 
Michała Markiewicza, pełniącego 
od wielu lat funkcję przewodniczą-
cego Związku. Wybrano również 
zarząd stowarzyszenia, w skład któ-
rego weszło po dwóch reprezentan-
tów z  każdego powiatu wojewódz-
twa świętokrzyskiego.

Nowo wybrany przewodniczą-
cy Związku Miast i  Gmin Regionu 
Świętokrzyskiego nie krył zaskocze-
nia po odczytaniu wyników tajne-
go głosowania. - Przyznam, że nie 
spodziewałem się takiego popar-
cia. Otrzymałem ogromny kredyt 
zaufania od wójtów, burmistrzów 
i prezydentów. Zrobię wszystko, aby 
nie zawieść oczekiwań i  kontynu-
ować misję naszego Związku – za-
pewnił burmistrz Robert Jaworski 
tuż po otrzymaniu nominacji na 
funkcję przewodniczącego. Jego 
kontrkandydatem był Grzegorz 
Dziubek, burmistrz Włoszczowy. - 
Dla mnie osobiście ten wybór to nie 
tylko miłe wyróżnienie, ale przede 
wszystkim bardzo duże wyzwanie 
i  oczywiście wielka motywacja do 
tego, aby w  skupiającym 99 gmin 
Związku, podjąć działania, które 
będą skierowane na poprawę ja-
kości życia mieszkańców i  lepsze 
funkcjonowanie samorządów całego 
województwa – mówi przewodni-
czący Związku, Robert Jaworski. - 
Poza tym, będę chciał kontynuować 
pracę i  kierunki poprzedniego Za-
rządu. Uważam, że podejmowane 
do tej pory działania były słuszne. 
Związek był widoczny na arenie wo-
jewództwa i  zajmował stanowiska 
w  wielu ważnych kwestiach, które 
były wspólnym mianownikiem dla 
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wielu samorządów. Doskonałym przykładem może tu 
być chociażby kwestia dzierżawy słupów oświetlenio-
wych, czy też liczne szkolenia, będące istotne dla samo-
rządowców ze względu na ciągłe zmiany w przepisach, 
z którymi musimy być na bieżąco. Na te szkolenia za-
praszani byli przedstawiciele delegatury Najwyższej 
Izby Kontroli z  Kielc czy też Regionalnej Izby Obra-
chunkowej. Wspólnie z nowym Zarządem z całą pew-
nością nadal będziemy stawiać na podnoszenie kwalifi-
kacji. Podobnie jak na współpracę z innymi związkami, 
gdzie na platformie wymiany doświadczeń będziemy 
wspólnie szukać najlepszych rozwiązań problemów 
dotyczących funkcjonowania wszystkich samorządów 

– zapewnia burmistrz Robert Jaworski, przewodniczą-
cy Związku Miast i  Gmin Regionu Świętokrzyskiego, 
zdaniem którego Związek w  najbliższym czasie musi 
także szukać rozwiązań dotyczących walki ze smogiem 
i ochrony wód podziemnych. Na zaproszenie Marszałka 
Województwa Świętokrzyskiego Związek Miast i Gmin 
Regionu Świętokrzyskiego nadal też będzie brał udział 
w  pracach Komitetu Monitorującego Regionalny Pro-
gram Operacyjny Województwa Świętokrzyskiego. 
- Naszą pracę chcemy oprzeć na współpracy i dialogu 
ze wszystkimi samorządowcami i z władzami każdego 
szczebla. Jestem przekonany, że moja apolityczność 
pozwoli mi na współdziałanie ze wszystkimi – dodaje 
nowo wybrany przewodniczący, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech

WYKAZ RADNYCH RADY MIEJSKIEJ
W CHĘCINACH KADENCJA 2018-2023  

Lp. Nazwisko i imię Funkcja e-mail

1. DUDEK Dariusz
Radny sołectw: Miedzianka, Podpolichno 
(Charężów, Podpolichno, Zacisze)

d.dudek@checiny.pl

2. HABIK Małgorzata Radna sołectw: Korzecko, Mosty m.habik@checiny.pl

3. IDZIAK  Jarosław
Radny sołectwo Bolmin (Bolmin, Jedlnica, 
Milechowy, Wymysłów)

j.idziak@checiny.pl

4. JACH Waldemar Radny sołectwo Łukowa w.jach@checiny.pl

5. JARZĄBEK Edyta Radna  sołectwo Tokarnia e.jarzabek@checiny.pl

6. KARKOCHA Małgorzata Radna sołectwo Siedlce m.karkocha@checiny.pl

7. LASA Tomasz Radny sołectw: Gościniec, Polichno, Skiby t.lasa@checiny.pl

8. ŁEBEK Kazimierz
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej; 
Radny sołectw: Ostrów, Wojkowiec (Lelusin)

k.lebek@checiny.pl

9. MIELCZARZ Cezary Radny sołectwo Wolica c.mielczarz@checiny.pl

10. PNIEWSKA  Małgorzata Radna  msc. Chęciny m.pniewska@checiny.pl

11. PRĘDOTA Kamil
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej;  
Radny sołectwo Radkowice

k.predota@checiny.pl

12. STOKOWIEC Zofia Radna msc. Chęciny z.stokowiec@checiny.pl

13. SZCZEPANIK Tomasz
Przewodniczący Rady Miejskiej 
– Radny msc. Chęciny

t.szczepanik@checiny.pl

14. TRELIŃSKI Zdzisław Radny msc. Chęciny - Os. Sosnówka z.trelinski@checiny.pl

15. WOŚ Marian
Radny sołectw: Lipowica, Przymiarki, 
Starochęciny (Podzamcze, Wrzosy)

m.wos@checiny.pl
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Trwa budowa gigantycznej inwestycji w Chęcinach. 
Powstaje tu centrum logistyczne pod nazwą Centrum 
7R Park Kielce. Koszt inwestycji oszacowano na ponad 
sto milionów złotych. Oddanie pierwszej fazy inwesty-
cji zaplanowano na czerwiec bieżącego roku. Zatrud-
nienie znajdzie tu ponad dwieście osób.

Na 15-hektarowej działce staną między innymi dwie hale 
magazynowe o  łącznej powierzchni 74 tysięcy metrów kwa-
dratowych. Będzie też przestrzeń biurowa i  miejsca przeła-
dunkowe. Inwestycja została zlokalizowana nieopodal ekspre-
sowej trasy S7 i  węzła Chęciny. Teren ten należał kiedyś do 
Poczty Polskiej, od której odkupiła go kielecka firma Polonez 
Plus. I to właśnie Polonez Plus w partnerstwie z inwestorem – 
spółką deweloperską 7R z Krakowa realizuje wartą ponad sto 
milionów inwestycję. 

Inwestorzy podpisali umowę z  wykonawcą inwestycji 16 
listopada w Kieleckim Parku Technologicznym. Swoimi pod-
pisali sygnowali ją wtedy Bartłomiej Krawiecki, członek Za-
rządu 7R, wraz z Maciejem Runkiewiczem, przedstawicielem 
polskiego oddziału japońskiego koncernu budowlanego Kaji-
ma Poland, który zrealizuje budowę. Jak poinformował wtedy 
członek Zarządu 7R, Bartłomiej Krawiecki, pierwsi najemcy 
już są zakontraktowani, a na czerwiec zaplanowano oddanie 
pierwszej fazy inwestycji.

Centrum 7R Park Kielce w Chęcinach
w budowie. Prace idą zgodnie z planem

Wszystko wskazuje na to, że pierwsi najemcy wynajmą hale 
magazynowe i pomieszczenia biurowe zgodnie z planem, bo 
tak też idą wszystkie prace, których postępy widać już gołym 
okiem. - Już zaczęliśmy montaż konstrukcji stalowej dachu, 
a 18 lutego rozpoczczęliśmy się montaż pokrycia dachowego. 
Pod koniec lutego zacznie się montaż obudowy ścian. Wszyst-
ko idzie zgodnie z planem – poinformował Łukasz Podsiadły, 
kierownik projektu z  ramienia firmy Polonez Plus. - Trwają 
też prace związane z zagospodarowaniem terenu. Wykonane 
już zostały przyłącza sanitarne i  energetyczne – wymienia 
Łukasz Podsiadły z firmy Polonez Plus. 

W  czerwcu zakończy się pierwszy etap inwestycji, w  ra-
mach którego do użytku najemców zostanie oddana mniej-
sza hala i pomieszczenia biurowe. Wtedy też zakończą się już 
prace nad zagospodarowaniem terenu. Będą już drogi prze-
ciwpożarowe i parkingi. Niebawem ruszy też drugi etap inwe-
stycji. Warto podkreślić, że docelowo zatrudnienie znajdzie tu 
ponad dwieście osób. 

Zdaniem burmistrza Gminy i Miasta Chęciny, Roberta Ja-
worskiego, firma ożywi gospodarczo gminę. - Mamy nadzie-
ję, że w przyszłości zaczną tu powstawać kolejne firmy. Da to 
nie tylko wpływy z podatków do budżetu gminy, ale przede 
wszystkim nowe miejsca pracy – podkreśla burmistrz, Robert 
Jaworski. 

Agnieszka Olech

 Zapraszamy do wysłuchania i  obejrzenia de-
biutanckiego projektu chęcińskich artystów o nazwie 
Mój Love Song. Jest to utwór opowiadający o miłości, 
do którego nagrano teledysk w Chęcinach.

Nowy projekt „Mój Love song” jest efektem współpracy 
producenta, kompozytora i  muzyka Dariusza Orawieckiego 
oraz wokalisty Pawła Jabłońskiego, znanego z projektu - Pa-
weł Jabłoński & Miasto Nocą oraz singla „Wiem odnajdę Cię”. 
Obaj pochodzą z Gminy i Miasta Chęciny i obaj są dwukrot-
nymi laureatami nagród muzycz-
nych „Scyzoryki”. W piosence go-
ścinnie zaśpiewała Ewa Siudzik.

- Piosenka opowiada o  budu-
jącym się związku kobiety i męż-
czyzny, którzy pomimo złych 
doświadczeń z  przeszłości, wyni-
kających z  nieudanych związków, 
budują piękne, trwałe uczucie, 
w kórym chcą się spełnić do końca 
swych dni – mówi wokalista Paweł 
Jabłoński, który wraz z Dariuszem 

Orawieckim zaprasza do wysłuchania ich debiutanckiego 
projektu o nazwie „Mój Love Song”.

W  klipie osobiście występuje wokalista Paweł Jabłoński 
wraz z żoną Patrycją. Pojawiają się oni w romantycznej scene-
rii chęcińskiego zamku, rynku i urokliwych uliczek królew-
skiego miasteczka, a także na szczycie Miedzianki.

Słowa i  muzykę do utworu napisał Dariusz Orawiecki. 
Aranżacja: Dariusz Orawiecki, gitara: Arek Bednarski mix: 
Bogusław Polak (Studio Koliber), oraz Dariusz Orawiecki 
(Yakoa Studio) mastering: Bogusław Polak (Studio Koliber) 

Teledysk: zdjęcia - Maksym Zgry-
zaFilm montaż - Dariusz Ora-
wiecki (Yakoa Studio).

Warto dodać, że duet Orawiec-
ki&Jabłoński właśnie szykuje ko-
lejne dwie piosenki. - Jedna z nich 
już niebawem w  sieci. Mamy też 
nadzieję, że niebawem szersze 
grono słuchaczy będzie mogło 
usłyszeć nas na antenie stacji ra-
diowych – zapowiadają artyści.

Agnieszka Olech

Duet Orawiecki&Jabłoński nagrał klip
w Chęcinach. To piękna piosenka o miłości!
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O ważnych inwestycjach, jakie udało się zrealizować w ubiegłym roku, o pozyskiwaniu kolejnych środ-
ków zewnętrznych i o ambitnych celach będących efektem długoletniego planowania rozmawiamy z burmi-
strzem Gminy i Miasta Chęciny, Robertem Jaworskim.

Gmina Chęciny u progu nowych szans

Za nami kolejny rok, na przełomie którego kończyła 
się czteroletnia kadencja samorządowa i  rozpoczynała 
następna. Jak można go podsumować?

Robert Jaworski: Ostatni rok był czasem bardzo twór-
czym. Głównie ze względu na zamknięcie wielu dużych 
i  ważnych inwestycji, ale też ze względu na zakończe-
nie tych mniejszych, choć równie wyczekiwanych przez 
mieszkańców. W dużej mierze były one współfinansowa-
ne z  pozyskanych środków zewnętrznych. Część z  nich 
została wykonana przy współpracy z samorządami szcze-
bla powiatowego czy też wojewódzkiego.

A które z nich były najważniejsze?
R.J.: Wszystkie inwestycje, które służą mieszkańcom 

są ważne, nawet te najmniejsze. Niemniej jednak, do naj-
większych z całą pewnością można zaliczyć budowę po-
nad 10 km drogi nr 762 od Chęcin w kierunku Bolmina do 
granic gminy. Była to nie tylko jedna z największych inwe-
stycji drogowych w gminie Chęciny, ale i jedna z najwięk-
szych inwestycji drogowych w  regionie świętokrzyskim. 
Jej wartość to blisko 69,5 mln zł, z czego ponad 49 mln zł 
stanowiło unijne wsparcie. Gmina Chęciny również mia-
ła swój udział w realizacji tego zadania wykonując projekt 
i  dokumentację techniczną za kwotę blisko 700 tysięcy 
złotych. Bardzo nam zależało na zrobieniu tej drogi. Jest 
wykonana w najwyższym standardzie, są chodniki, ronda, 
bezpieczne zjazdy, a także ścieżka rowerowa. Przy wspar-
ciu rządowym wybudowaliśmy także drogę w Czerwonej 
Górze wraz z ciągiem rowerowo-pieszym. A także długo 
wyczekiwaną drogę do ul. Dobrzączka. To inwestycje któ-
re długo będą służyć mieszkańcom.

Podobnie jak zakończony właśnie żłobek i przedszkole?
R.J.: Zdecydowanie tak. To kolejna wyczekiwana przez 

mieszkańców inwestycja, którą udało się zrealizować. Bu-
dowa żłobka i  przedszkola kosztowała łącznie ponad 13 
milionów złotych. Powstanie obiektu w dużej mierze było 
współfinansowane z  funduszy unijnych oraz rządowego 
programu Maluch+. Myślę, że to jedna z ładniejszych tego 
typu placówek w całym regionie. Znajdzie tu opiekę  220 
dzieci (175 przedszkole i 45 żłobek), które będą wychowy-
wały się w obiekcie o najwyższych standardach.

Można powiedzieć, że w  iście europejskich warun-
kach pracują także druhowie z  terenu Gminy i  Miasta 
Chęciny?

R.J.: Mamy dobrze wyszkolonych i  niezwykle odda-
nych druhów ochotników. Od lat sukcesywnie doposa-
żamy nasze jednostki, aby mogły sprawnie i szybko nieść 
pomoc ludziom. W  ostatnim czasie zakupiliśmy nowe 
samochody strażackie do jednostek w Bolminie i w Chę-
cinach. Rozstrzygnęliśmy już przetarg i  podpisaliśmy 
umowę z wykonawcą na zakup kolejnego samochodu dla 
jednostki w  Wolicy. Inwestujemy też w  nowe strażnice. 
Część z nich remontujemy, część budujemy od podstaw, 
jak chociażby remizy w Wolicy, Ostrowie, czy w Radkowi-
cach, gdzie inwestycja jest już ukończona. Ubiegły rok to 
także intensywne prace nad rozbudową i kompleksowym 
remontem strażnicy w Siedlcach, którą już oddaliśmy do 
użytku. W planach są kolejne remonty i budowy strażnic.

Strażnice to jednak nie wszystkie inwestycje kubatu-
rowe?

R.J.: Do równie ważnych zakończonych inwestycji tego 
typu zaliczyć trzeba też termomodernizacje i komplekso-
we remonty szkół. Tylko w minionym roku oddaliśmy do 
użytku budynki Szkół Podstawowych w  Starochęcinach 
i  Polichnie, które przeszły kompleksową termomoder-
nizację. W  sumie na termomodernizację czterech szkół 
w Starochęcinach, Bolminie, Polichnie i w Wolicy pozy-
skaliśmy 8 mln 661 tysięcy zł dofinansowania ze środków 
zewnętrznych – w  ramach Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego. 
W ubiegłym roku przeprowadziliśmy też termomoderni-
zacje szkół w Radkowicach i Korzecku. Chcemy, aby nasi 
uczniowie mieli jak najlepsze warunki do zdobywania wie-
dzy i umiejętności. To głównie też z myślą o nich powstają 
także obiekty sportowe, jak chociażby boisko wielofunk-
cyjne w Tokarni oddane do użytku w ubiegłym roku.

Ubiegły rok to również szereg mniejszych inwestycji?
R.J.: Zgadza się. Niemniej jednak były one bardzo wy-

czekiwane przez mieszkańców. Powstawały nowe chod-
niki, drogi i  sieci wodociągowe. Stawiamy także na roz-
budowę sieci gazociągowej, co wiąże się z  możliwością 
podłączenia do gazu i wymiany starych pieców na nowe, 
do której jako gmina dopłacamy mieszkańcom. To jeden 
z elementów dbania o czyste powietrze. W ubiegłym roku 
udało nam się też zrealizować inwestycje związane z roz-
wojem turystyki, jak chociażby Szlak Króla Władysława 
Łokietka, prowadzący od rynku na Zamek.

W rozwój turystyki w gminie Chęciny inwestuje się od lat?
R.J.: Ten kierunek przynosi wymierne efekty. Zrewi-

talizowany Zamek Królewski stał się perełką turystyczną 
regionu świętokrzyskiego i  jednym z  najchętniej odwie-
dzanych miejsc. Równolegle inwestowaliśmy w zrewitali-
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Monika Majchrzyk nowym
dyrektorem Zamku Królewskiego 

w Chęcinach
Monika Majchrzyk pełni funkcję dyrektora Zamku Królewskiego w Chęcinach od 1 

lutego br.  Ma 40 lat, jest absolwentką Akademii Ekonomicznej w Krakowie oraz Uni-
wersytetu Marii Curie Skłodowskiej w  Lublinie. Posiada 11 – letnie doświadczenie pracy 
w administracji państwowej, które zdobyła w  Miejskim Zarządzie Dróg w Kielcach. Pani 
Monika zajmowała się m.in. pozyskiwaniem i rozliczaniem dotacji unijnych, a także pla-
nowaniem i analizą budżetu pod kątem Wieloletniej Prognozy Finansowej i  Wielolet-
niego Programu Inwestycyjnego. 

Od urodzenia mieszka w Chęcinach. Ma dwójkę dzieci. Interesuje się turystyką i aran-
żacją wnętrz. Lubi podróżować, bo jak sama twierdzi podróże kształtują.

zowanie królewskiego miasteczka, które dzięki wydoby-
temu urokowi dziś przyciąga i  zachwyca o  każdej porze 
roku, a  także pomagaliśmy w  pozyskiwaniu środków na 
remonty kościołów i  klasztorów. To pociągnęło za sobą 
także wymierną korzyść ekonomiczną dla mieszkańców. 
Turyści chętnie u nas spędzają czas korzystając z punktów 
gastronomicznych i noclegowych. Dzięki Europejskiemu 
Centrum Edukacji Geologicznej, o  budowę którego lata 
temu mocno walczyliśmy, przyjeżdżają do nas naukow-
cy i studenci niemalże z całego świata. To tu odbywają się 
międzynarodowe konferencje i  sympozja. Chęciny stały 
się bardzo  chętnie odwiedzanym miejscem.

Trzeba przyznać, że Chęciny biją prawdziwe rekordy 
popularności pod względem turystycznym. Jest to chyba 
także miejsce, którym coraz częściej interesują się także 
inwestorzy?

R.J.: I  to nas ogromnie cieszy. Dzięki przygotowanym 
terenom inwestycyjnym i bliskości dróg szybkiego ruchu 
to miejsce wręcz idealne do inwestowania. Rozwija się już 
nie tylko budownictwo mieszkaniowe. Właśnie powstaje 
tu ogromna inwestycja budowy Centrum Logistycznego 
7R, która według planów inwestora zakończy się za parę 
miesięcy i  da zatrudnienie wielu osobom. To także duże 
wpływy do budżetu z  tytułu podatku. Widząc tak duże 
zainteresowanie wśród poważnych przedsiębiorców już 
szykujemy kolejne miejsca pod inwestycje. Przyniosą one 
kolejne wpływy z  podatków do budżetu gminy, a  także 
nowe miejsca pracy.

Zatem teraz przyszedł czas na rozwój gospodarczy?
R.J.: Według mnie to nasze pięć minut. Zrobimy wszyst-

ko, aby podobnie jak w  przypadku rozwoju gałęzi tury-
stycznej, dobrze je wykorzystać i  nie zmarnować żadnej 
szansy. W ubiegłym roku poświęciliśmy na to dużo cza-
su i pracy. Do tego równolegle pracowaliśmy nad nowy-
mi projektami i  tworzeniem dokumentacji do kolejnych 
inwestycji. Szykowaliśmy też wnioski o  dofinansowanie 
większości z nich. To był bardzo pracowity rok.

Tak pracowity, że trudno było znaleźć czas na kampa-
nię wyborczą?

R.J.: Oczywiście nie możemy zapomnieć, że był to także 
rok wyjątkowy ze względu na wybory samorządowe. Fak-
tem jest, że skupiłem się bardziej na tym, aby nie zmar-
nować żadnej szansy, nie zaprzepaścić pozyskania dofi-
nansowania. Gdyby było inaczej, dziś odczulibyśmy tego 
skutki, a  inwestycji byłoby dużo mniej. Zawsze czułem 
wielką odpowiedzialność za wszystkie przeprowadzane 
i planowane inwestycje, a w gorącym czasie wyborczym 
krystalizowało się wiele decyzji dotyczących pozyskiwa-
nia pieniędzy unijnych. Nie można było tego odpuścić, bo 

dziś efektem tego mogłyby być utracone dotacje. Priory-
tetowo traktowałem obowiązki wobec mieszkańców. Ale 
miałem również świadomość istoty wyborów samorządo-
wych. Starałem się niczego nie zaniedbać. Jest mi miło, że 
mieszkańcy docenili moją pracę, czemu dali wyraz w wy-
borach samorządowych. Za to z  tego miejsca pragnę im 
serdecznie podziękować i chcę zapewnić, że dołożę wszel-
kich starań, aby po raz kolejny nie zawieść powierzonego 
mi zaufania.

Można zatem powiedzieć, że siła tkwi w ludziach?
R.J.: I to jaka siła. Wszystko co robimy, powstaje z my-

ślą o naszych mieszkańcach. Inwestujemy też w działania 
prospołeczne, wspierając rozwój różnych grup. Wystarczy 
spojrzeć na powstały nie tak dawno Uniwersytet Trzeciego 
Wieku, który w kilkanaście miesięcy stał się jednym z naj-
większych tego typu uniwersytetów w  regionie. Gmina 
wprowadziła również Ogólnopolską Kartę Seniora. Poza 
tym, rozwijają się liczne kluby sportowe. Organizujemy 
szereg konferencji naukowych. Mamy też bogatą ofertę 
kulturalną. To wszystko także wpływa na szeroko rozu-
miany obszar społeczny i służy poprawie jakości życia.

Na co gmina Chęciny stawia w najbliższym czasie?
R.J.: Głównie na zdrowie, ekologię i  bezpieczeństwo 

mieszkańców w  wielu aspektach. Począwszy od zabez-
pieczenia podstawowych potrzeb, jakimi jest rozbudowa 
infrastruktury drogowej i wodno-kanalizacyjnej, po opie-
kę zdrowotną. Niebawem ruszy budowa nowego ośrodka 
zdrowia w Wolicy. Będziemy chcieli zmodernizować też 
ośrodek zdrowia w  Chęcinach. Wybudowany będzie też 
nowy komisariat policji. Planów na rozwój jest dużo.

A nowo wybrani radni przychylają się do wszystkich 
tych pomysłów?

R.J.: Wielu z tych radnych to radni z poprzednich ka-
dencji, a nowi, którzy weszli do Rady Miejskiej to ludzie 
rozsądni i roztropni. To lokalni liderzy, na których w de-
mokratycznych wyborach głosowali nasi mieszkańcy. Je-
stem przekonany, że rozmową i dialogiem wypracujemy 
wspólne cele, bo razem możemy zrobić więcej. Deklaru-
ję też, jak w  każdej kadencji, konstruktywną współpracę 
z całym organem uchwałodawczym oraz sołtysami, rada-
mi sołeckimi i zarządami osiedli, czyli przedstawicielami 
wszystkich miejscowości z terenu gminy.

Czego życzyć w nowym roku?
R.J.: Przede wszystkim zdrowia, czego życzę też wszyst-

kim mieszkańcom, a także utrzymania dynamiki rozwoju 
gminy i sprawnej realizacji wszystkich zaplanowanych za-
mierzeń i inwestycji.

Dziękuję za rozmowę
Agnieszka Olech
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Najpiękniejsze melodie i historie bajkowego świa-
ta operetki zagościły w Chęcinach. Były komiczne sy-
tuacje, miłość, intryga i  nieoczekiwane zwroty akcji 
z kolorową scenografią balu wiedeńskiego w tle, wy-
szukanymi strojami i wspaniałą grą aktorską. Bardzo 
dobre widowisko zapewnili aktorzy teatru muzycz-
nego IWIA.

 

W  hali widowiskowo
-sportowej „Pod Baszta-
mi” znów rozbrzmiały 
najpiękniejsze melodie 
z  operetek. Wszystko to 
za sprawą aktorów z teatru 
muzycznego IWIA, którzy 
już po raz kolejny gościli 
w  Chęcinach. Tym razem 
wystawili autorski spektakl 
operetkowym pt. „Operet-
ka Wczoraj i Dziś”. Widzo-
wie mogli przenieść się 
w  świat najpiękniejszych 
melodii i historii z opere-
tek takich jak: „Usta Milczą, 
Dusza Śpiewa”, “W  Rytm 
Walczyka”, “Dziewczęta 
z  Barcelony”, “Wilia”, czy 
“Czardasz Rozalindy”.

To była prawdziwa rewia.
Operetka w Chęcinach zachwyciła!

Akcja operetki rozegrała się na jednym z wiedeńskich bali 
dziewiętnastowiecznych. Piękne i  wytworne damy po dłuż-
szej zabawie okazywały się być niejednokrotnie szalone. 
Swoje uczucia do panów okazywały śpiewając arie, czy pieśni 
i  tańcząc przy tym polkę, walca, a  nawet kankana. Panowie 
nie pozostawali dłużni i w równie szalony, a nawet zawadiac-
ki sposób wyrażali swoje poglądy na temat poskramiania płci 
pięknej przechwalając się przy tym znawstwem ich nieodgad-

nionych charakterów.
Znakomita gra aktorów, 

śpiewaków i  tancerzy sce-
ny muzycznej sprawiła, że 
niesamowite widowisko 
przeniosło widzów do baj-
kowego świata operetko-
wego okraszonego ogrom-
ną dawką muzyki i  tańca. 
Trzeba przyznać, że ta hu-
morystycznie przedsta-
wiona opowieść o  prze-
kornej miłości, zdradach 
i intrygach to był spektakl 
na najwyższym poziomie. 
A  wyraz temu dali tłum-
nie przybyli goście nagra-
dzając artystów gromkimi 
owacjami.

 Agnieszka Olech

TO…CO PRZEZ LATA
BYŁO NIEMOŻLIWE
DZIĘKI CIĘŻKIEJ PRACY
BURMISTRZA I RADNYCH…
STAŁO SIĘ PRAWDZIWE

PAMIĘTAM JA DOBRZE
SWOJE PRZEDSZKOLE
BYŁY TO ZABAWY
NA SIANIE,
W STODOLE.

ZWIEDZIŁAM JA WTEDY
WSZYSTKIE DRZEWA
OWOCOWE,
POTEM U BABCI BIEGAŁAM
NA ŁĄKI…PO KROWĘ.

A TERAZ, GDYBY PRZYSZŁA.
TAKA WOLA, BIEGIEM BYM

PĘDZIŁA
Z BOLMINA
DO TAKIEGO W CHĘCINACH

PRZEDSZKOLA

TAK TU PIĘKNIE
TAK TU… MIŁO
PRZED LATY,
O TAKIM BUDYNKU
NAWET SIĘ NIE MARZYŁO

LECZ NIEKTÓRE MARZENIA
SIĘ SPEŁNIAJĄ...

I UCIESZĄ DZIECI
GDZIE KAŻDA ZE ŚCIAN DO NICH
TAKIM JASNYM SŁOŃCEM ŚWIECI.

BAWCIE SIĘ Z RADOŚCIĄ, 
BĘDZIECIE MIAŁY 
WSPANIAŁE PANIE,
KTÓRE WAM ZASTĄPIĄ…
I TATĘ I MAMĘ.

PANIE KUCHARECZKI
NAKARMIĄ WAS TYM…
CO UWIELBIACIE.
BĘDZIE WAM SMAKOWAŁO,
JAK W RODZINNEJ CHACIE.

TO WSZYSTKO ZASŁUGA
BURMISTRZA, RADNYCH,
URZĘDU PRACOWNIKÓW,
KTÓRZY MIELI DLA NIEJ PEREŁKI
NOWEJ…KŁOPOTÓW BEZ LIKU

PISANIE WNIOSKÓW,
WALKA O PIENIĄDZE,
BY COŚ ZROBIĆ DOBREGO
NA TEJ…
JESZCZE NIE TAK DAWNO ŁĄCE.

LATA %)_TE
PRZEDSZKOLE w STARYM,
MAŁYM DOMU.
DZIECI SIĘ BAWIŁY…
NIE WADZĄC NIKOMU.

BYŁA KUCHNIA, SZATNIA,
TOALETY DREWNIANE.
DWA POKOIKI
DO ZABAWY
I PRZEMIŁE PANIE.

Z TYCH MAŁYCH SZTUBAKÓW
WYSOKO WYKSZTAŁCENI
ZOSTALI.
PROFESORAMI, ADWOKATAMI
LEKARZAMI SIĘ STALI.

POTEM JUŻ WIĘKSZE 
PRZEDSZKOLE,
NA OSIEDLU, OBOK CMENTARZA
PRZETRWAŁO 25 LAT…
CO RZADKO SIĘ ZDARZA.

WIĘC NA ZAKOŃCZENIE…
TYM WSZYSTKIM OSOBOM,
KTÓRZY DO TAK
TRUDNEGO I PIĘKNEGO GESTU
W NASZEJ GMINIE SIĘ PRZYCZYNILI

OBDARUJMY ICH
SZEROKIM UŚMIECHEM
BĄDŹMY DLA NICH
WYROZUMIALI…
BĄDŹMY DLA NICH MILI.

STYCZEŃ 2019
Autor:

ELZA TRZEPIZUR-KRUPA

TO…CO BYŁO NIEMOŻLIWE
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Rajd rowerowy, spływ kajakami, utworzenie dzie-
cięcego zespołu ludowego oraz zakup mundurów 
galowych dla Ochotniczych Straży Pożarnych na te 
i  inne zadania stowarzyszenia z  terenu Gminy Chę-
ciny pozyskały dofinansowanie ze środków Lokalnej 
Grupy Działania „Perły Czarnej Nidy”. 

Uroczyste podpisanie umów odbyło się w  dniu 31 stycz-
nia br. w siedzibie Lokalnej Grupy Działania „Perły Czarnej 
Nidy”. Umowy na realizację zadań z  zakresu ochrony dzie-
dzictwa lokalnego oraz integracji mieszkańców, ochrony 
środowiska i  przeciwdziałania zmianom klimatu podpisa-
ły: Chęciński Uniwersytet Trzeciego Wieku, Stowarzyszenie 
Wspierające Rozwój Wsi Radkowice, Stowarzyszenie „Dobra 
Szkoła” w  Siedlcach, Ochotnicza Straż Pożarna w  Tokarni 
oraz Ochotnicza Straż Pożarna w Bolminie. Na te wszystkie 
działania w sumie stowarzyszenia przy wsparciu samorządu 
Gminy Chęciny pozyskały ponad 40 000,00zł.

Obecny podczas podpisywania umów Burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski podziękował stowarzysze-
niom za ich wkład oraz zaangażowanie w działania na rzecz 
lokalnej społeczności. 

OSP w Bolminie w ramach projektu zakupi 50 mundurów 
galowych dla każdej z jednostek OSP z terenu gminy Chęciny. 

Stowarzyszenie Chęciński Uniwersytet Trzeciego Wieku oraz 
Stowarzyszenie Wspierające Rozwój Wsi Radkowice w ramach 
realizowanych projektów przeprowadzą kampanie promujące 
ochronę środowiska. Przeprowadzony zostanie cykl działań 
i wydarzeń służących podnoszeniu wiedzy mieszkańców z za-
kresu ochrony środowiska i przeciwdziałaniu zmianom klima-
tu. Natomiast Ochotnicza Straż Pożarna w Tokarni zorganizuje 
turniej wędkarski oraz sprzątanie rzeki Czarna Nida. Celem 
tych działań wzmocnienie kapitału społecznego poprzez inte-
growanie mieszkańców, realizację działań służących ochronie 
środowiska i przeciwdziałaniu zmianom klimatu. 

Stowarzyszenia z terenu Gminy i Miasta
Chęciny podpisały umowy na realizację grantów
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Na dwuhektarowej działce usytuowanej niemalże 
w  samym centrum miasta powstanie pełen zieleni 
park miejski z  placem zabaw, siłownią zewnętrzną, 
oczkiem wodnym, mnóstwem alejek i stylowymi ła-
weczkami wraz z oświetleniem. Będzie to część war-
tej około 8 milionów inwestycji, na którą władze gmi-
ny pozyskały wysokie unijne dofinansowanie. Jest 
już pozwolenie na budowę. Ogłoszony zostanie także 
przetarg na wyłonienie wykonawcy.

Wszystko wskazuje na to, że już niebawem w Chęcinach 
powstanie wymarzone miejsce do odpoczynku i rekreacji. 
Chodzi o  park miejski. Będzie on usytuowany na dział-
ce w pobliżu ośrodka zdrowia, hali widowiskowo-sporto-
wej, właśnie wybudowanego nowoczesnego żłobka wraz 
z przedszkolem i największych szkół w gminie. Park bę-
dzie swego rodzaju łącznikiem pomiędzy Osiedlem Pół-
noc a  starym miastem. - Brakowało takiej oazy spokoju 
w  dynamicznie rozwijających się Chęcinach. Posadzimy 
tu nowe drzewa i  kwiaty, powstaną alejki, oczko wodne 
z kładką, ustawimy też elementy małej architektury, sta-
nie również oświetlenie – wymienia burmistrz, Robert 
Jaworski. To jednak nie wszystko. - Wierzę, że najmłod-
szych ucieszy fakt powstania nowego placu zabaw, jaki tu 
wybudujemy i  skateparku, a  tych nieco starszych z  całą 
pewnością przyciągnie zewnętrzna siłownia – przekonuje. 
Park będzie w  pełni monitorowany, co ma zapobiec ak-
tom wandalizmu i podnieść poziom bezpieczeństwa ko-
rzystających.

Budowa parku miejskiego stanowi część integralną du-
żego projektu drugiego etapu rewitalizacji Chęcin, na któ-
ry składają się także budowa biblioteki miejskiej i domu 
seniora. Zupełnie nowego blasku nabiorą też urokliwe 
uliczki w okolicach zabytkowej synagogi. Rewitalizacja ma 
kosztować około 8 milionów złotych, z czego aż 4 miliony 
200 tysięcy złotych będzie pochodzić z unijnego dofinan-
sowania pozyskanego w  ramach działania „Rewitalizacja 
obszarów miejskich i wiejskich” Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 2014-
2020.

Koncepcję projektu parku miejskiego opracowała pra-
cownia architektoniczna ebe Studio Edyty Banachowskiej 
z Kielc. 

Agnieszka Olech

W Chęcinach będzie park miejski.
Złożono wniosek o pozwolenie na budowę!

Teren pod budowę Parku Miejskiego w Chęcinach
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Ministerstwo Spraw We-
wnętrznych i Administracji 
w  sierpniu 2018 r. ogło-

siło   konkurs, którego przedmiotem  była realizacja 
krótkiego spotu filmowego dotyczącego problemu 
bezpieczeństwa seniorów. Przeznaczony był dla osób 
starszych  należących do organizacji zrzeszających 
seniorów, jak również do seniorów niezrzeszonych 
w żadnej organizacji.

Celem konkursu  było zwrócenie uwagi społeczeństwa na 
problem bezpieczeństwa seniorów oraz uaktywnienie ich, 
w celu zadbania o własne bezpieczeństwo. 

Tematyka spotu filmowego, w ramach przygotowywanego 
programu „Aktywny senior to bezpieczny senior”,  miała być 
związana w szczególności z: 
•	 promowaniem aktywności społeczeństwa, ze szcze-

gólnym uwzględnieniem osób najbliższych,  
w  reagowaniu na zagrożenia bezpieczeństwa osób star-
szych,

•	  uświadamianiem seniorów w zakresie możliwości zadbania 
o własne bezpieczeństwo w sytuacji zagrożenia (wyklucze-
niem społecznym, przestępstwem, zatrucia czadem),

•	  aktywizacją seniorów do działań w zakresie skutecznej po-
mocy sąsiedzkiej. 
Podczas przygotowania spotu filmowego do konkursu, 

zalecano  wsparcie merytoryczne i udział służb (Policja, Pań-
stwowa Straż Pożarna) oraz innych ekspertów, w celu podnie-
sienia wartości profilaktyczno - edukacyjnej spotu filmowego. 

W  konkursie  były oceniane spoty filmowe, któ-
rych czas trwania nie przekraczał 120 sekund 
w minimalnej rozdzielczości 1920*1080. 

W  ramach zespołu dopuszczano  udział osób, które nie 
osiągnęły wymaganego wieku w  liczbie nie przekraczającej 
połowy składu zespołu. 

Praca nad nagraniem sprawiła nam wiele radości. Mo-
gliśmy poczuć się jak aktorzy, chociaż nie korzystaliśmy 
z profesjonalnego sprzętu nagraniowego – mieliśmy do dys-
pozycji jedynie  kamerę. Spot został nakręcony w  naszym  
mieście. Jego realizacja była dla nas prawdziwą frajdą, ale 
i nauką. Zasady bezpieczeństwa, które zostały przedstawione 
w filmie, stosujemy w życiu codziennym. W realizacji spotu 
korzystaliśmy ze wsparcia   Komendy Miejskiej Policji w Kiel-
cach.     Dziękujemy  Pani podinspektor Anecie  Litwin  i Panu 
nadkom. Tomaszowi Kaczmarczykowi. 

Do konkursu wpłynęły 54 spoty filmowe z całej Polski. 
Chęciński Uniwersytet Trzeciego Wieku  wykonał dwa spoty:

Plan zajęć Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku w m-cu marcu 2019
WYKŁADY CKiS godz. 16,30

7.03. 2019 Gwałtowna zmiana klimatu – dr Tomasz Gajewski UJK Instytut Polityki Międzynarodowej i Bezpieczeństwa 
Kielce

14.03. 2019 – Style i kierunki w sztuce mgr. Anna Korycka
WYKŁAD Z PROMOCJI ZDROWIA godz. 16,30

28.03.2019 Aromaterapia w profilaktyce zdrowia – dr hab. Ewa Zaczek Kucharska
JĘZYK ANGIELSKI we wszystkie poniedziałki godz. 17,00
WYCIECZKA 20.03. 2019 Święty Krzyż, Święta Katarzyna, Krajno
WYJAZD DO KCK na sztukę Fredro dla dorosłych- mężów i żon – 4. 03. 2019 godz. 17,30 (wyjazd godz. wcześniej)
PRÓBY CHÓRU „ JESIENNA SONATA” 7, 14, 28. 03.2019 godz. 14,45 czwartek
KOMPUTERY - dni i godziny jak dotychczas 6 i 13.03. EGZAMIN w środę dla grupy A i B 13. 03. 2019,  dla grupy C i D 

w piątek 15.03. 2019
RĘKODZIEŁO 5. 03.2019  wtorek godz. 10,00   25.03.2019 poniedziałek godz. 10,30 – dr Mirosława Dołęgowska Wysocka
NAUKA TAŃCA W każdy poniedziałek m-ca tzn. 4, 11, 18, 25 godz. 9,30
WALNE ZEBRANIE SPRAWOZDAWCZO- WYBORCZE 21 03.2019 godz. 16,30

1. „Aktywny Senior – dobry sąsiad” - Marta Syzdół.
2. „Aktywny Senior – zdrowie, wiedza, bezpieczeństwo” - 

Stanisław Król.
W  realizacji filmu uczestniczyli: grupa Nordic Walking 

(Elżbieta Ciepluch, Teresa Muster, Bogumiła Karolewska, Zo-
fia Gajos, Krystyna Wilk, Grażyna Porzucek, Halina Szewczyk, 
Wiesława Tablica), grupa ćwicząca na basenie „Perła” (Krysty-
na Wilk, Wanda Polańska, Zenona Dołęgowska, Wiesława Ta-
blica), 

Spoty filmowe wykonali: Helena Król, Stanisław Król, Mar-
ta Syzdół, Stefan Syzdół,   uczestniczyły w nich  trzy osoby nie 
będące seniorami (Arek, Bartek i Janek).

Helena Król

KONKURS MSWiA

chęciŃsKi UniWersyTeT TrzecieGo WieKU
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Kolorowe korytarze wraz z  wygodnymi siedzi-
skami, motywacyjne napisy na schodach w  języku 
angielskim, łatwo przyswajalne daty historyczne, ką-
cik relaksu, kącik gier edukacyjnych, a nawet tablica 
życzeń – te i wiele innych innowacyjnych rozwiązań 
wprowadzono w  Szkole Podstawowej w  Bolminie. 
Wszystko po to, aby nauka stała się przyjemniejsza.

 Placówka zyskała nowy blask
Szkoła Podstawowa w Bolminie, która jako pierwsza w wo-

jewództwie wprowadziła nauczanie dwujęzyczne, nie tak 
dawno przeszła całkowitą metamorfozę. Gruntowna termo-
modernizacja, jaka została tu przepro-
wadzona objęła szeroki zakres prac. 
Wymieniono tu okna i drzwi zewnętrz-
ne oraz instalację centralnego ogrze-
wania. Zamontowano źródła ciepła 
w  postaci pompy ciepła pozyskującej 
energię z  kolektorów pionowych, za-
mieniono wentylację grawitacyjną na 
wentylację mechaniczną z  odzyskiem 
ciepła, a  także wymieniono oświetle-
nie. Wydzielono również pokój na-
uczycielski i  połączono dwa pomiesz-
czenia w  jedną salę. Nowego wyglądu 
nabrały ściany, sufity, barierki i schody. 
Wyremontowano też podjazd dla nie-
pełnosprawnych. Obiekt zyskał tak-
że zupełnie nowy wygląd z  zewnątrz. 
Dzięki kompleksowym pracom sta-
ło się tu jasno, czysto i  schludnie, ale 
przede wszystkim ciepło i  oszczędnie, 
a to dzięki zastosowaniu nowoczesnych 
technologii, które pomagają w  ogrze-
waniu i wentylacji budynku.

Tu stawia się na nauczanie
 dwujęzyczne

Szkoła zyskała nie tylko nowy wy-
gląd. Nowoczesne jest tu także naucza-
nie. Od lat już prowadzona jest tutaj 
ścisła współpraca ze  szkołami z Turcji, 
Włoch, Hiszpanii, Litwy, Bułgarii, czy 
Rumunii. Wszystko w  ramach realizo-
wanych programów Erasmus, których 
koordynatorem jest nauczyciel Dariusz 
Smutek. Wzajemne wyjazdy do part-
nerskich krajów zarówno nauczycieli, jak i uczniów pozwalają 
otworzyć się na świat i poznawać inne kultury, tradycje oraz 
zwyczaje.

A łatwość w  nawiązaniu kontaktów z  rówieśnikami z  in-
nych krajów uczniowie mają dzięki ogromnemu naciskowi, 
jaki kładzie się tu na naukę języka angielskiego. Warto pod-
kreślić, że szkoła w Bolminie jako jedna z pierwszych w ca-
łym województwie świętokrzyskim wprowadziła nauczanie 
dwujęzyczne. - Dzięki klasom dwujęzycznym uczniowie uczą 
się efektywniej. Często też osiągają wyższe wyniki na egzami-
nach zewnętrznych. Poza tym, zdobywają lepsze perspektywy 
zawodowe i życiowe. Wzrastają także ich umiejętności w za-
kresie praktycznego posługiwania się językiem obcym – wy-
mienia Małgorzata Markiewicz, dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Bolminie.

Kącik relaksu, kącik kreatywności 
i pufy na korytarzach szkolnych

- Patrząc na nie tak dawno oddany do użytku, zmoder-
nizowany dzięki unijnemu dofinansowaniu budynek szkoły, 
a  także na zaangażowanie nauczycieli, uczniów i  rodziców, 
śmiało można powiedzieć, że Szkoła Podstawowa w Bolminie 

to szkoła z wielkimi możliwościami – mówi burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski. I jak się okazuje, to abso-
lutna prawda. Szkoła właśnie wprowadziła szereg innowacyj-
nych rozwiązań, z którymi mogli zapoznać się samorządowcy 
z terenu Gminy i Miasta Chęciny oraz dyrektorzy wszystkich 
chęcińskich szkół, podczas spotkania, jakie tu zorganizowano.

Dyrektor Małgorzata Markiewicz ze szczegółami opowie-
działa o wprowadzonych innowacjach. A tych, jest tu całkiem 
sporo. - Na szkolnych korytarzach ustawiliśmy wygodne, 
miękkie i kolorowe ławki do siedzenia. Aby wszystko ładnie 
się zgrało w  tych samych kolorach namalowaliśmy motywy 
na ścianach. Stworzyliśmy kącik relaksacyjny, gdzie na zielo-
nej sztucznej trawie ustawiliśmy wygodne siedziska. Tutaj też 

jedną ze ścian pomalowaliśmy specjal-
ną farbą, na której można pisać kredą. 
Dzieci mogą tu zostawiać swoje pomy-
sły. Nazwaliśmy to „ścianą zwierzeń” 
– żartuje dyrektor Małgorzata Markie-
wicz i całkiem poważnie dodaje, że cen-
ne uwagi uczniów przydadzą się w do-
stosowaniu działalności placówki do 
potrzeb jej podopiecznych. - Będziemy 
brać pod uwagę wszystkie zostawione 
na tej ścianie wskazówki – zapewnia. 
Kolejnym miejscem odpoczynku jest 
kącik kreatywności. Gra w klasy pomo-
że w nauce liczenia w języku angielskim 
i niemieckim. Są tu też kartki do malo-
wania ustawione na sztalugach, a także 
liczne gry edukacyjne.

Na schodach naklejone zostały nie 
tylko zasady bezpiecznego poruszania 
się po nich, ale też najważniejsze daty 
historyczne, czy sentencje w języku an-
gielskim. - Każda naklejka jest koloro-
wa. Dzięki temu uczniowie będą mogli 
szybciej wszystko zapamiętać – tłuma-
czy dyrektor Małgorzata Markiewicz. 
Zupełnie innego wyglądu nabrały rów-
nież szatnie, które pomalowano i usta-
wiono nowe szafki. Pięknie wyglądają 
nawet przebieralnie na zajęcia wycho-
wania fizycznego. Nowatorskim pomy-
słem są chociażby wieszaki na ubrania. 
W  szatni chłopców są one w  kształcie 
wspinających się ludzików, a  w  szatni 
dziewcząt mają kształt motylków.

Kącik czytelniczy powstał z pasji do czytania
Na uwagę zasługuje również stworzenie kącika czytelni-

czego. W bibliotece, która mieści się na samym dole, na dy-
wanie stanęła kanapa i miękkie siedziska. - Tutaj przychodzą 
uczniowie całymi klasami. Nauczyciele mogą dzieciom czy-
tać i prowadzić zajęcia biblioteczne. Jest to nasz sposób na po-
budzenie wśród uczniów miłości do książek – mówi dyrektor 
Małgorzata Markiewicz i  już zapowiada kolejne nowatorskie 
pomysły, jakie niebawem zostaną wdrożone. - Nowego wy-
glądu nabiorą też nasze pracownie. Mamy pewne pomysły 
i chcemy je możliwie jak najszybciej zrealizować – zapewnia 
dyrektor Małgorzata Markiewicz.

Patrząc na te wszystkie innowacyjne zmiany śmiało można 
stwierdzić, że w Bolminie uczniowie mogą uczyć się w kom-
fortowych warunkach. - Szkoła to nie tylko mury. Szkoła to 
przede wszystkim uczniowie i nauczyciele. Jestem pod wra-
żeniem działań tu przeprowadzanych i kładzenia nacisku na 
naukę języków obcych. Jako organ prowadzący szkoły jestem 
dumny z takiego funkcjonowania placówki – podkreśla bur-
mistrz, Robert Jaworski.

 Agnieszka Olech

 Innowacyjne rozwiązania w szkole w Bolminie
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Szykuje się kolejna duża inwestycja oświatowa na 
terenie Gminy i Miasta Chęciny. Tym razem chodzi 
o kompleksowy remont największej w gminie Szko-
ły Podstawowej w Chęcinach łącznie z jej rozbudową 
o dodatkowe skrzydło łączące salę sportową ze skrzy-
dłem dla klas 1-3. Już ruszyło opracowanie projektu.

Na pierwszy etap prac już złożono 
wniosek o dofinansowanie unijne

Szkoła zostanie przebudowana i rozbudowana. Planowaną 
inwestycję podzielono na trzy etapy. W ramach pierwszego 
z nich zaplanowano remont I piętra części budynku dla klas 
4-8. Prace obejmą wymianę posadzki, parapetów wewnętrz-
nych i drzwi wewnętrznych. Zostaną zamontowane rolety 
wewnętrzne i osłony na grzejniki. Modernizacji poddana bę-
dzie także klatka schodowa. Wymieniona będzie instalacja te-
letechniczna, elektryczna, sanitarna i wodno- kanalizacyjna. 
Na pierwszy etap prac gmina już złożyła wniosek o dofinan-
sowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, 
Działanie 7.4 Rozwój infrastruktury edukacyjnej i szkolenio-
wej. Władze gminy starają się pozyskać na ten cel ponad 718 
tysięcy złotych środków zewnętrznych.

Szkoła będzie całkowicie 
przebudowana i rozbudowana

Drugi etap prac przewiduje rozbudowę budynku o dodat-
kowe skrzydło łączące salę sportową ze skrzydłem dla klas 1-3 
oraz modernizację kotłowni. W tym skrzydle swoje miejsce 
znajdzie kilka ważnych i bardzo potrzebnych pomieszczeń. 
Będzie się tu mieścić między innymi stołówka dla sześćdzie-
sięciu osób jednocześnie z przyległą do niej kuchnią oraz nie-
zbędnymi pomieszczeniami towarzyszącymi. Powstanie wia-
trołap z przejściem do części budynku klas 1-3, umożliwiający 
wejście na istniejącą w tej części budynku klatkę schodową. 
Na parterze będzie szatnia dla dzieci, zaś łazienki zostaną 
rozmieszczone na dwóch kondygnacjach. Tu także znajdzie 
swoje miejsce pokój logopedy oraz biblioteka z czytelnią, sala 
informatyczna, sala dydaktyczna dla zerówki, dwie sale dy-
daktyczne dla klas 4-8, sanitariaty, szatnie i natryski dla sali 
sportowej, pokój nauczyciela w-f i magazyn sprzętu sportowe-
go z bezpośrednim dostępem do sali sportowej. Przewidzia-
no wymianę źródła ciepła na kotły gazowe oraz zastosowanie 
powietrznej pompy ciepła do przygotowania ciepłej wody 
użytkowej. Wejście do budynku zostanie przystosowane dla 
osób z niepełnosprawnością. Remont przejdzie sala sportowa 

Trwa opracowanie projektu remontu
SP w Chęcinach.

Placówka przejdzie całkowitą przemianę!

i łącznik sali sportowej. W ramach prac zagospodarowany bę-
dzie teren wokół szkoły wraz z wykonaniem między innymi 
podjazdu dla osób z niepełnosprawnością, placu zabaw oraz 
siłowni plenerowej.

Budynek szkoły w Chęcinach zupełnie się zmieni
W ramach trzeciego etapu prac zaplanowano remont oraz 

przebudowę parteru wysokiego i niskiego części dla klas 4-8 
oraz skrzydło klas 1-3. Zaplanowano wykonanie remontu po-
mieszczeń oraz klatki schodowej i korytarzy, uwzględniono 
wymianę posadzek, odnowienie ścian i sufitów, wymianę sto-
larki wewnętrznej. W ramach inwestycji zostanie także wy-
mieniona instalacja wodno-kanalizacyjna, elektryczna i tele-
techniczna.

Prace projektowe już ruszyły
Pod koniec ubiegłego roku wybrano i podpisano umowę z 

wykonawcą projektu i dokumentacji technicznej. Prace już ru-
szyły, a przeprowadza je wyłoniona w drodze zapytania ofer-
towego Spółdzielnia Pracy Inwestprojekt Świętokrzyski. Koszt 
projektu opiewa na kwotę ponad 118 tysięcy złotych. - Będzie 
to jedna z naszych największych inwestycji oświatowych, ale 
jest to jednocześnie nasza największa szkoła, która liczy blisko 
500 uczniów – mówi burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Ro-
bert Jaworski i dodaje, że chęciński samorząd od dawna stawia 
na rozwój oświaty, a co za tym idzie poprawę warunków na-
uczania. - I nie chodzi tu tylko o estetykę budynków szkolnych, 
ale przede wszystkim o ich termomodernizację. Chcemy, aby 
szkoły były zarówno funkcjonalne, jak i energooszczędne – 
podkreśla burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.

Warto przypomnieć, że termomodernizację przeszły już 
szkoły w Radkowicach i Korzecku, gdzie koszty prac w cało-
ści zostały pokryte z budżetu Gminy i Miasta Chęciny. Ina-
czej jednak było w przypadku oddanych w ostatnim czasie do 
użytku szkół po kompleksowej termomodernizacji w Bolmi-
nie, Starochęcinach i Polichnie. Ukończone zostały remonty 
szkoły w tokarnii, Łukowej i gimnazjum w Wolicy. Tu kosz-
ty prac przy tych obiektach w 85 procentach zostały pokryte 
dzięki pozyskanemu dofinansowaniu z Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 
2014-2020 w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorial-
nych Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego. Za kolejne pozy-
skane pieniądze w ramach ZIT KOF kompleksową termomo-
dernizację już w tym roku przejdzie także szkoła w Wolicy.

Agnieszka Olech
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Projekt nowego komisariatu, jaki ma powstać 
w  Chęcinach już jest. Komenda Wojewódzka Policji 
w Kielcach złożyła już wniosek o pozwolenie na bu-
dowę, a  po jego uzyskaniu ogłosi przetarg na wyło-
nienie wykonawcy inwestycji. Prace mają ruszyć na 
przełomie lipca i sierpnia, a ich zakończenie przewi-
dziano na początek 2021 roku.  

Rozmowy z przedstawicielami Komendy 
Wojewódzkiej Policji na temat konieczno-
ści budowy komisariatu w  Chęcinach bur-
mistrz Robert Jaworski zainicjował cztery 
lata temu. Pod koniec 2017 roku gmina ak-
tem notarialnym przekazała pod budowę 
nowego komisariatu działkę o powierzchni 
blisko 1900 metrów kwadratowych położo-
ną niemalże w samym centrum Chęcin. - To 
miejsce wprost idealne pod budowę komi-
sariatu. Jest ono najbardziej optymalne za-
równo dla interesantów, jak i dla samych funkcjonariuszy – 
mówi burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.  

Nowy Komisariat powstanie w pobliżu Ośrodka Zdrowia, 
nieopodal wybudowanego nie tak dawno nowoczesnego 
żłobka i przedszkola. Tutaj też w przyszłości ma stanąć nowa 
remiza Ochotniczej Straży Pożarnej w Chęcinach. - Ta część 
miasta stanie się miejscem skupiającym najważniejsze insty-
tucje i służby publiczne. Ich usytuowanie niemalże w samym 
centrum miasta, nieopodal krajowego węzła drogowego, 

Budowa komisariatu w Chęcinach ruszy jeszcze w tym roku
z  całą pewnością będzie sprzyjać szybkiemu reagowaniu na 
różnego rodzaju zdarzenia – podkreśla burmistrz, Robert Ja-
worski, którego zdaniem nowa siedziba policyjna przyniesie 
same korzyści dla wszystkich, co zdecydowanie przełoży się 
na poprawę stanu bezpieczeństwa.

Zgodnie z założeniami nowy komisariat ma być nowocze-
sny i funkcjonalny. Dostosowany nie tylko do liczby pracują-
cych tam funkcjonariuszy i pracowników policji, ale także do 

potrzeb petentów, również tych niepełno-
sprawnych. W obrębie komisariatu zostaną 
również wyznaczone miejsca parkingowe 
przeznaczone dla interesantów.

Projekt nowego komisariatu, jaki ma 
zostać wybudowany w  Chęcinach już jest. 
Świętokrzyska Policja złożyła też wniosek 
o pozwolenie na budowę. - Po opracowaniu 
dokumentacji projektowej złożyliśmy wnio-
sek o pozwolenie na budowę. Kiedy tylko go 
otrzymamy ruszą procedury przetargowe 

związane z wyłonieniem wykonawcy budowy komisariatu - po-
informował Rzecznik Prasowy Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Kielcach, kom. Kamil Tokarski. - Chcemy, aby wyko-
nawca wszedł na plac budowy w  lipcu, najpóźniej w  sierpniu. 
Jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z założeniami, to nowy Komisa-
riat w Chęcinach zostanie oddany do użytku na początku 2021 
roku – mówi Rzecznik Prasowy Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Kielcach, kom. Kamil Tokarski.

Agnieszka Olech

Kolejna placówka oświatowa w gminie Chęciny przej-
dzie termomodernizację i  kompleksowy remont. Tym 
razem będzie to Szkoła Podstawowa w  Wolicy. Lada 
dzień zostanie ogłoszony przetarg na wyłonienie wy-
konawcy inwestycji. Prace mają ruszyć już w lipcu tego 
roku, a zakończą się w czerwcu 2020 roku. Ich przepro-
wadzenie będzie możliwe dzięki pozyskanemu dużemu 
unijnemu dofinansowaniu.

Warto przypomnieć, że termomodernizacja i komplekso-
wy remont budynku Szkoły Podstawowej w Wolicy to drugi 
etap projektu, na który gmina Chęciny pozyskała ponad 8,5 
mln zł dofinansowania z Regionalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 w ra-
mach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Kieleckiego 
Obszaru Funkcjonalnego: Oś 6. „Rozwój miast”, Regionalne-
go Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 
na lata 2014-2020, Działanie 6.1 Efektywność energetyczna 
w sektorze publicznym – ZIT KOF. W ramach tego zadania 
termomodernizację i remont przeszły już trzy szkoły – w Bol-
minie, Polichnie i Starochęcinach.  

Zaplanowane w  budynku Szkoły Podstawowej w  Wolicy 
prace obejmują termomodernizację budynku oraz przebudo-
wę pomieszczeń i klatki schodowej. Obiekt zostanie ocieplo-
ny, wymienione będą także okna i  drzwi zewnętrzne oraz 
instalacja centralnego ogrzewania. Zamontowane będą rów-
nież źródła ciepła w  postaci kotłów gazowych i  powietrznej 
pompy ciepła, a wentylacja grawitacyjna zostanie zamieniona 
na wentylację mechaniczną z odzyskiem ciepła. Wymienione 
będzie też oświetlenie na energooszczędne typu LED.

Szkoła Podstawowa w Wolicy przejdzie
gruntowną termomodernizację i remont

Całkowitą metamorfozę przejdzie także klatka schodo-
wa, pomieszczenia sal lekcyjnych i sanitariatów, które ulegną 
przebudowie. Wydzielone będą też sale dla przedszkolaków, 
a  także pomieszczenia zaplecza gastronomicznego i  stołów-
ki. Wymienione zostaną instalacje sanitarne, elektryczne i te-
letechniczne. Budynek będzie dostosowany do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. Prace będą też prowadzone na zewnątrz. 
Wymienione zostanie ogrodzenie, wykonane też będą opaski 
i  chodniki. - Szkoła w  Wolicy jest kolejną placówką oświato-
wą, w  której przeprowadzimy remont i  termomodernizację. 
Oświata jest ważnym obszarem naszych działań - podkreśla 
Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny.

Termin rozpoczęcia prac wstępnie zaplanowano na lipiec 
bieżącego roku. Potrwają one do czerwca 2020 roku. Gmina 
już szykuje się do ogłoszenia przetargu na wyłonienie wyko-
nawcy inwestycji.

Agnieszka Olech
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Chęciński samorząd zakupił siedem nowocze-
snych zestawów tablic interaktywnych. Najwyższej 
jakości sprzęt trafił do wszystkich oddziałów przed-
szkolnych prowadzonych przez gminę i  kosztował 
nieco ponad 58 tysięcy złotych. Środki na jego zakup 
pochodziły z unijnego dofinansowania. 

Oddziały przedszkolne mieszczące się w siedmiu szkołach 
podstawowych na terenie Gminy i Miasta Chęciny otrzymały 
nowoczesne tablice interaktywne. To siedem kompletów skła-
dających się z tablicy multimedialnej, projektora, mobilnego 
uchwytu oraz laptopa. - Dokładamy wszelkich starań, aby jak 
najlepiej doposażać nasze placówki oświatowe. Nowoczesne 
tablice interaktywne zakupujemy sukcesywnie. Staramy się, 
aby wszelkie nowinki techniczne pojawiały się również w na-
szych placówkach oświatowych – mówi Burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.

Zakup nowoczesnych kompletów interaktywnych był moż-
liwy dzięki pozyskanym środkom unijnym. Wszystkie zestawy 
zostały zakupione w  ramach realizacji dużego projektu pod 
nazwą „Kompleksowy rozwój edukacji przedszkolnej na tere-
nie gminy Chęciny poprzez budowę przedszkola wraz z infra-
strukturą towarzyszącą”. - Był to projekt, w ramach którego po-
zyskaliśmy aż 2,5 miliona złotych unijnego dofinansowania na 
budowę przedszkola w Chęcinach. Zakup tablic do wszystkich 
oddziałów przedszkolnych z  terenu gminy Chęcin również 
ujęliśmy w  tym projekcie, aby mógł on objąć jak największą 
liczbę dzieci – poinformował burmistrz, Robert Jaworski. 

A maluchy są bardzo zadowolone z nowoczesnego sprzętu. 
Podobnie jak i wychowawcy. Ich zdaniem, zajęcia prowadzo-

Nowoczesne tablice interaktywne trafiły
do wszystkich oddziałów przedszkolnych

ne z przedszkolakami będą teraz znacznie ciekawsze, a dzieci 
będą mogły szybciej przyswajać informacje i  zapamiętywać 
je, bo nauka poprzez zabawę, szczególnie w tak młodym wie-
ku, daje doskonałe efekty. 

Zestawy mobilne, które trafiły do każdego z  oddziałów 
przedszkolnych są takie same. Dzięki specjalnym mobilnym 
uchwytom łatwo je zamontować bez względu na ustawienie 
i wyposażenie sal, które przecież różnią się wielkością i roz-
stawem mebli. Tablice dzięki temu są łatwo dostępne nie tylko 
dla nauczycieli, ale i  dla przedszkolaków niezależnie od ich 
wzrostu. Łączny koszt najwyższej klasy zestawów interaktyw-
nych opiewa na kwotę nieco ponad 58 tysięcy złotych. Środki 
na ich zakup pochodzą z unijnego dofinansowania. 

Agnieszka Olech

Gmina Chęciny za pośrednictwem Centrum Kul-
tury i  Sportu w  Chęcinach również w  tym roku za-
pewniła naszym najmłodszym wspaniałą i bezpiecz-
ną zabawę w  trakcie ferii zimowych. W  zajęciach 
wzięło udział w sumie około 200 uczestników. 

Nie zabrakło wyjazdów do kina, na lodowisko, do parku 
trampolin, na kręgle oraz na baseny. Dużym zainteresowa-
niem cieszyły się również zajęcia kulinarne, kreatywne, kara-
oke, sportowe oraz taneczne. Odbywały się konkursy wokal-
ne, tenisa stołowego i zabawy taneczne. Jako że pogoda nam 
dopisała odbywały się zimowe wyprawy, podczas których 

powstawały wspaniałe bałwany. W trakcie jednej z nich towa-
rzyszył nam myśliwy Pan Dariusz Knap z Koła Łowieckiego 
nr 10 „Jaźwiec” w  Chęcinach. Nie zabrakło również niespo-
dzianek. Dużo radości najmłodszym sprawił teatr Blaszany 
Bębenek, dzięki któremu wszystkie chętne dzieci mogły obej-
rzeć  bardzo wesołe przedstawienie pt. „Kot w Butach” a Za-
mek Królewski w Chęcinach zorganizował „Zimowe spotka-
nie z duchami i magią”. Nasi instruktorzy stanęli na wysokości 
zadania i jak co roku wszystkim było żal, że ferie  kończą się 
tak szybko.

Izabela Buda
Fotorelacja na str. 2

Wspomnienia z Ferii Zimowych w Gminie Chęciny
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 W minioną sobotę 26 stycznia, już po raz VI odbył się 
Noworoczny Turniej Futsalu o Puchar Burmistrza Gminy 
i Miasta Chęciny. Po uroczystym otwarciu turnieju przez 
Pana Burmistrza Roberta Jaworskiego oraz Przewodniczą-
cego Rady Miejskiej w Chęcinach Tomasza Szczepanika 
przystąpiono do rozgrywania emocjonujących spotkań.

Do turnieju przystąpiło sześć zespołów, które rywalizowały 
między sobą rozgrywając spotkania z każdym z uczestników 
zawodów. Najlepszym zespołem turnieju okazała się drużyna 
z Gminy Chęciny Zio – Max, która odebrała z rąk Burmistrza 
Roberta Jaworskiego okazały puchar wraz z pamiątkowymi 
medalami.

Spośród uczestników zmagań, indywidualnymi wyróż-
nieniami nagrodzono najlepszego strzelca turnieju, którym 
okazał się Piotr Brzoza (Zio-Max), najlepszego bramkarza: 
Łukasza Gajosa – jedna stracona bramka (Zio-Max) oraz naj-
lepszego zawodnika turnieju, którym okazał się zawodnik 
Ulani Fit Typersi – Mariusz Paluch. Serdecznie gratulujemy 
wszystkim uczestnikom zawodów i zapraszamy już za rok na 
kolejny turniej noworoczny.

Wyniki meczów:
1. Crazy Sport Jędrzejów - Nonszalancja Team 1-0
2. Zio –Max - Ulani Fit Typersi 3-1
3. Galacticos - Wolni Strzelcy 1-2

4. Ulani Fit Typersi - Crazy Sport Jędrzejów 4-0
5. Nonszalancja Team - Wolni Strzelcy 3-4
6. Zio –Max – Galacticos 1-0
7. Crazy Sport Jędrzejów - Wolni Strzelcy 0-3
8. Ulani Fit Typersi – Galacticos 2-0
9. Zio –Max - Nonszalancja Team 3-0
10. Galacticos - Crazy Sport Jędrzejów 1-1
11. Wolni Strzelcy - Zio –Max 0-3
12. Nonszalancja Team - Ulani Fit Typersi 1-2
13. Crazy Sport Jędrzejów - Zio –Max 0-3
14. Galacticos - Nonszalancja Team 0-3
15. Wolni Strzelcy - Ulani Fit Typersi 1-5
 Wyniki końcowe turnieju.
1 miejsce Zio-Max
2 miejsce Ulani Fit Typersi
3 miejsce Wolni Strzelcy
4 miejsce Crazy Sport Jędrzejów
5 miejsce Nonszalancja Team
6 miejsce Galacticos
Najlepszy strzelec turnieju: Piotr Brzoza (Zio-Max)
Najlepszy bramkarz turnieju: Łukasz Gajos (Zio-Max)
Najlepszy zawodnik turnieju: Mariusz Paluch (Ulani Fit Ty-

persi)
Mariusz Skuta

Zio-Max zwycięzcą Turnieju Futsalu o Puchar 
Burmistrza Gminy i Miasta Chęciny!!!

Zajęcia szkółki kolarskiej, odbywały się zgodnie z przy-
jętym harmonogramem w  środy i  piątki od godziny 15.00 
do 17.00.

Wraz ze wzrostem umiejętności kolarskich zawodników 
w wybrane soboty, odbywały się dłuższe wyprawy rowerowe 
do Kielc, Morawicy, Nowin oraz Cedzyny.

W  okresie zimowym uczestnicy szkółki kolarskiej reali-
zowali program ogólnorozwojowy w wymiarze 12 spotkań (2 
godz.) na sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Chę-
cinach.

W zajęciach szkółki kolarskiej uczestniczyło 15 uczniów (13 
SP Chęciny, 2 SP Starochęciny), 12 chłopców i 3 dziewczynki.

W roku 2018, odbyło się 71 zajęć poświęconych nabywaniu 
umiejętności jazdy na rowerze w terenie. Uczestnicy, mierzyli 

się z ćwiczeniami siłowymi, wyścigami na krótkim dystansie. 
Doskonalili technikę jazdy podstawowej, jazdy po prostej oraz 
na wirażu, technikę jazdy w szyku kolarskim, jazdę w grupie 
oraz przeskakiwanie elementów – drobnych przeszkód.

Dodatkowo zawodnicy wzięli udział w  czterech Wyścigach 
Szkółek Kolarskich naszego województwa (3 maj - Daleszyce, 26 
maj - Kielce, 10 czerwiec - Piekoszów, 8 wrzesień - Piekoszów).

Największym osiągnięciem było zwycięstwo Kacpra Za-
wadki w wyścigu 10 czerwca w Piekoszowie.

Szkółka kolarska brała udział wyłącznie w zawodach MTB.
Szkółka Kolarska działa dzięki dofinansowaniu Gminy 

Chęciny oraz Ministerstwa Sportu i Turystyki w ramach Na-
rodowego Programu Rozwoju Kolarstwa”.

 Jakub Janisz

Sprawozdanie z sezonu kolarskiego
Chęcińskiej Szkółki Kolarskiej
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2 lutego 2019 roku w  hali Szkoły Podstawowej 
w Wolicy odbyły się Gminne Turnieje Piłki Koszyko-
wej w kategorii dziewcząt rocznik 2006 i młodsi oraz 
2003-2005.

W  kategorii 2006 i  mł. do rywalizacji przystąpiły cztery 
drużyny reprezentujące szkoły podstawowe w  Chęcinach, 
Radkowicach, Tokarni, Wolicy.

Turniej przeprowadzono systemem „każdy z  każdym”. 
Zwyciężyła drużyna ze szkoły podstawowej w Wolicy. Na dru-
gim miejscu uplasowała się drużyna ze Szkoły Podstawowej 
w Tokarni, na trzecim SP Chęciny, zaś na czwartym SP Rad-
kowice.

Awans do zawodów sportowych na szczeblu powiatowym 
uzyskała Szkoła Podstawowa w Wolicy.

 Kolejność końcowa turnieju
dziewcząt rocznik 2006 i mł.:

I miejsce – Szkoła Podstawowa w Wolicy
II miejsce – Szkoła Podstawowa w Tokarni
III miejsce –Szkoła Podstawowa w Chęcinach

Zwycięstwa drużyn dziewcząt
ze Szkoły Podstawowej w Wolicy

w Gminnych Turniejach Piłki Koszykowej

02 lutego w hali sportowej w Chęcinach odbył się III Tur-
niej o Puchar Prezesa Świętokrzyskiego Związku Piłki Noż-
nej rocznika 2011. Zawody uroczyście otworzył Burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski, który życzył mło-
dym zawodnikom hartu ducha oraz gry fair-play. 

Po rozegranych meczach i wielu zaskakujących sytuacjach 
wyniki turnieju wyglądają następująco:

1. DAP Kielce – KKP KORONA II Kielce – 2:3
2. KKP KORONA II Kielce – KS PIAST Chęciny – 0:2
3. KKP KORONA I Kielce – DAP Kielce – 3:1
4. KKP KORONA II Kielce - KKP KORONA I Kielce – 0:1
5. DAP Kielce – KS PIAST Chęciny – 4:3
6. KKP KORONA I Kielce – KS PIAST Chęciny – 6:0
Drużynę reprezentowali:
1. Mateusz Grudzień
2. Krzysztof Sinkiewicz
3. Dawid Pobocha

Turniej o Puchar Prezesa ŚZPN w Chęcinach

4.  Jakub Jakubczyk
5. Wojciech Bednarz
6. Jakub Bęben
7. Bartłomiej Kasza
8.  Adam Cecot

KS PIAST Chęciny

IV miejsce – Szkoła Podstawowa w Radkowicach
Do rywalizacji w  kategorii szkół podstawowych rocznik 

2003-2005 / oddziały gimnazjalne/ przystąpiło pięć zespo-
łów: SP Chęciny I,II, SP Starochęciny, SP Tokarnia, SP Wolica. 
Zawody rozegrano systemem „każdy z każdym”. Po rozegra-
niu dziesięciu emocjonujących spotkań zwyciężyła drużyna 
dziewcząt ze szkoły podstawowej w Wolicy, drugie miejsce za-
jęła I drużyna ze szkoły Podstawowej w Chęcinach, trzecie SP 
Chęciny II, czwarte SP Tokarnia, piąte SP Starochęciny.

 Kolejność końcowa turnieju dziewcząt
rocznik 2003-2005:

1.SP Wolica
2.SP Chęciny I 3.SP Chęciny II
4.SP Tokarnia
5.SP Starochęciny
Do zawodów powiatowych awansowała drużyna dziewcząt 

ze szkoły podstawowej w Wolicy. Na zakończenie turnieju naj-
lepszym drużynom wręczono pamiątkowe dyplomy i pucha-
ry ufundowane przez Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach.

 Sekretarz SZS w Chęcinach Dariusz Gorzelak
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Poniedziałek Wtorek Środa Czwartek Piątek

godziny pracy poradni
9.45-10.45

17.00-21.00

7.00-
18.00

20.00-
21.00

7.00-
21.00

7.00-
21.00

10.00-
17.00

mgr Arleta Kempka                 
Certyfikowany Specjalista 

Terapii Uzależnień

8.00-
9.00

15.00-
16.00

lek. med. Justyna Wolska                     
Lekarz Psychiatra

9.45-10.45
15.00-
18.00

mgr Grzegorz Kempka     
Certyfikowany Specjalista 

Terapii Uzależnień
17.00-21.00

11.00-
21.00

mgr Rafał Marzec                          
Psycholog,                                      

Certyfikowany Specjalista 
Terapii Uzależnień

20.00-
21.00

mgr Paweł Chmura                   
Certyfikowany Specjalista 

Terapii Uzależnień

14.00-
16.00     

20.00-
21.00

10.00-
13.00

mgr Piotr Zimoch                  
Certyfikowany Specjalista 

Terapii Uzależnień

11.00-
16.00

mgr Anna Chojnecka-Ko-
ściów Terapeuta Uzależnień

18.00-
20.00

mgr Sylwia Cielibała                              
Specjalista Psychoterapii 

Uzależnień

7.00-
18.00

7.00-
15.00

7.00-
12.00

10.00-
17.00

mgr Piotr Adamiak
15.00-
15.30

GRAFIK DYŻURÓW W PORADNI
LECZENIA UZALEŻNIEŃ

„SAN DAMIANO” W CHĘCINACH

NAJBLIŻSZE
WYDARZENIA

KULTURALNE I SPORTOWE
•	 10 marca: Dzień Kobiet: Hala „Pod Basztami” w Chę-

cinach

•	 16 marca: Rajd z kijkmi

•	22 marca: Spotkanie autorskie z pisarką Sylwią Chut-
nik w kamienicy Niemczówka

•	24 marca: Wernisaż Henryka Sarny w  kamienicy 
Niemczówka

•	31 marca: Dzień Teatru – widowiska teatralne w wy-
konaniu Teatru Grodzkiego „Pod Basztami”: hala 
„Pod Basztami” w Chcinach

Szczegółowe informacje
na stronach internetowych:

www.checiny.pl; www. ckis.checiny.pl

ZAPRASZAMY!!!
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O G Ł O S Z E N I E

Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach ogłasza bezpłatną zbiórkę 
GABARYTÓW, ELEKTROŚMIECI i OPON którą przeprowadzi firma „Czystopol” 

według szczegółowego harmonogramu zamieszczonego poniżej:

Wobec powyższego prosimy mieszkańców o zgłoszenia odbioru 
w terminie od 15.02.2019 roku do dnia 13.03.2019 roku 

Zgłoszenia przyjmowane będą w Urzędzie Gminy i Miasta w Chęcinach,
Referat Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, pok. nr 11,

tel. (41) 31 53 113, pok. 113, tel. (41) 31 53 127

Odpady należy wystawić w wyznaczonym terminie przed posesję do godziny 7:00 rano.

Odpady wystawione po podanym wyżej terminie i czasie nie będą odbierane. 

UWAGA!

OPONY: od samochodu osobowego (z wyłączeniem opon pochodzących
z działalności gospodarczej i rolniczej),

GABARYTY: np. meble, tapczany, materace, wykładziny, dywany, wózki dziecięce, rowery,

ELEKTROŚMIECI: np. telewizory, pralki, lodówki, komputery, zabawki elektroniczne, baterie, świetlów-
ki, żarówki energooszczędne.

 Sylwia Kurdek - Grabalska

Miejscowości Data

Milechowy, Bolmin, Wymysłów, Mosty, Jedlnica, Miedzianka – cała miejsco-
wość, Skiby, Charężów, Zacisze, Podpolichno, Polichno, Gościniec, Korzecko, 
CHĘCINY: Os. Północ, Al. Partyzantów, ul. Armii Krajowej, ul. Piłsudskiego, ul. 
Zatropie, ul. Gen. Skalskiego, ul. Powstania Styczniowego

2019-03-16

Tokarnia, Wrzosy, RADKOWICE 15A, RADKOWICE 11D, Siedlce – cała miej-
scowość, Ostrów, Wolica, Podzamcze – cała miejscowość, Łukowa, Wojkowiec, 
Lelusin, Starochęciny

2019-03-23

Lipowica, Przymiarki, Radkowice, CHĘCINY: ul. Radkowska, ul. Sitkówka, ul. 
Panek. ul. Zelejowa, ul. 11 Listopada, ul. Mikołaja Reja, ul. Królowej Bony, ul. Ta-
deusza Kościuszki, ul. Dobrzączka, ul. Kasztelańska, ul. Jana Pawła II, ul. Królowej 
Jadwigi, ul. Jana III Sobieskiego, ul. Henryka Sienkiewicza, ul. Kielecka, ul. Szkol-
na, ul. Stanisława Branickiego, ul. Wołodyjowskiego, ul. Władysława Jagiełły, Pl. 
Żeromskiego, ul. Długa, ul. Krzywa, ul. Spokojna, ul. Władysława Łokietka, ul. 
Małogoska, ul. Spacerowa, ul. Mała, ul. Ogrodowa, ul. Jędrzejowska, ul. Fodygi, 
Pl. 2 Czerwca, ul. Kazimierza Wielkiego, ul. Staszica, ul. 14 Stycznia, ul. Strażacka, 
ul. Przedborska, ul. Floriańska, ul. Franciszkańska, Os. Sosnówka, Os. Czerwona 
Góra

2019-04-06

INFORMACJA
W sprawie kierowania zgłoszeń dotyczących awarii
oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Chęciny.

Wszelkie zgłoszenia o awariach należy kierować do Referatu Inwestycji, 
Budownictwa i Drogownictwa pod numer tel. 41 31 53 118

lub na adres e-mail: gmina @checiny.pl w godzinach pracy Urzędu,
natomiast w nagłych przypadkach zgłaszać pod numerem bezpośrednim do konserwatora:

603 706 465
W pozostałych sytuacjach numer pogotowia energetycznego: 991
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Ogłoszenie
Wezmę w dzierżawę grunty rolne,
nieużytki, ugory, także częściowo
zakrzaczone i zaniedbane, małe

i duże powierzchnie.
Oferuję odpłatność za możliwość
dzierżawy a także utrzymywanie 

gruntów w tzw dobrej kulturze rolnej. 
Więcej informacji  udzielę  telefonicznie, 

Zapraszam  do  kontaktu.
Tel. 788-388-157 O
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MEDALE „ZA DŁUGOLETNIE POŻYCIE MAŁŻEŃSKIE”
ZAPRASZAMY DO SKŁADANIA ZGŁOSZEŃ

Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego w Chęcinach informuje, że w terminie do 
dnia 20 marca 2019 r., przyjmowane są zgłoszenia par małżeńskich zamieszka-
łych na terenie Gminy i Miasta Chęciny,  które mogą poszczycić się minimum 
50-letnim stażem małżeńskim,  a nie otrzymały dotąd medali 

„Za Długoletnie Pożycie Małżeńskie”.
Zgłosić takie pary mogą członkowie rodzin, sami zainteresowani jubilaci, 

a także sołtys bądź radny. (po uprzednim uzyskaniu zgody jubilatów)
W zgłoszeniu należy podać następujące dane jubilatów:

                 Mężczyzna                                                          Kobieta

1/ Imię lub imiona,  nazwisko oraz nazwisko rodowe

................................................................          ..............................................................

................................................................          ..............................................................

2/ pesel  i  miejsce  urodzenia

.................................................................          ................................................................
3/ data i miejsce zawarcia związku małżeńskiego (nazwa Urzędu Stanu Cywilnego)

........................................................................................................................................
4/  adres zamieszkania

...............................................................                .........................................................
5/ telefon kontaktowy jubilatów(bądź członków rodziny)

...............................................................       
 Medale „Za długoletnie Pożycie Małżeńskie wręczone zostaną podczas uroczystości w IV kwartale br.        
Zgłoszenia par przyjmowane są w Urzędzie Gminy i Miasta w Chęcinach –  Pokój nr 2 (USC) tel. 41 31-53-111.
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Jego zeznanie podatkowe uzupełnione o dane 
zgromadzone przez administrację skarbową będzie 
czekać na niego w wersji elektronicznej na Portalu 
Podatkowym. Wprowadzenie takiej usługi stało się 
możliwe dzięki rozbudowie zasobów informatycz-
nych Ministerstwa Finansów i Krajowej Administracji 
Skarbowej.

•	 Usługa	Twój	e-PIT	w	2019	r.	będzie	dostępna	
dla podatników rozliczających się na formularzach 
PIT-37 i PIT-38. Od przyszłego roku usługa obejmie 
też PIT-36, PIT-36L i PIT-28.

•	 Rozliczenia	 roczne	za	2018	r.	w	usłudze	Twój	
e-PIT zostaną automatycznie i bezpłatnie przygotowa-
ne przez system na podstawie danych zgromadzonych 
przez administrację skarbową.

•	 Będzie	 je	 można	 sprawdzić	 już	 od	 15	 lutego	
2019 r. wyłącznie elektronicznie na Portalu Podatko-
wym podatki.gov.pl.

Aby uzyskać dostęp do swojego zeznania podatko-
wego za 2018 r., przygotowanego w ramach usługi Twój 
e-PIT, nie trzeba składać żadnego wniosku ani przy-
nosić dokumentów do urzędu skarbowego - zeznanie 
będzie wystawione automatycznie i bezpłatnie dla 
wszystkich podatników, którzy rozliczają się na formu-
larzach PIT-37 i PIT-38. Będzie je można sprawdzić od 
15 lutego do 30 kwietnia 2019 r. wyłącznie elektronicz-
nie na Portalu Podatkowym Ministerstwa Finansów 
(podatki.gov.pl).

„Nasze systemy informatyczne są już na tyle za-
awansowane i wyposażone w odpowiednie dane, że 
możemy zaproponować zupełnie nowe podejście do 
rozliczeń podatkowych. Na bazie informacji przesy-
łanych od płatników udostępnimy propozycję rocz-
nego zeznania. To istotna zmiana w duchu filozofii 
3xP, czyli prostych, przejrzystych i przyjaznych po-
datków” -powiedziała minister finansów prof. Teresa 
Czerwińska.

Co będzie zawierać Twój e-PIT

W usłudze Twój e-PIT to system automatycznie 
przygotuje i udostępni dla podatnika zeznanie roczne. 
Usługa wykorzystuje przy tym wyłącznie te dane, które 
posiada administracja skarbowa. Są to informacje od 
pracodawców, dane z ubiegłorocznych zeznań doty-
czące ulgi na dzieci czy informacje o organizacji pożyt-
ku publicznego, którą podatnik wskazał rok wcześniej.

Jeżeli podatnik chce skorzystać np. z odliczenia 
darowizny na cele krwiodawstwa czy kultu religijne-
go, wydatków na cele rehabilitacyjne lub użytkowania 
Internetu czy wpłat na IKZE - uzupełnia swoje zezna-
nie samodzielnie, po zalogowaniu do usługi. Resort 
finansów będzie oferować pomoc w przypadku pytań 
dotyczących rozliczenia (telefonicznie, e-mailowo czy 
podczas czatu z konsultantem).

Zeznanie w usłudze Twój e-PIT jest wypełnione dla 
podatnika indywidualnie. Sposób rozliczenia moż-
na zmienić na wspólny z małżonkiem lub jako osoba 
samotnie wychowująca dzieci. Aby to zrobić, również 
wystarczy się zalogować do usługi i wybrać odpowied-
nią opcję.

Wsparcie dla milionów podatników

Usługa Twój e-PIT ułatwi coroczne rozliczenie PIT 
milionom Polaków. Każdy będzie mógł zapoznać się ze 
swoim PIT-37 lub PIT-38 za 2018 r. na portalu podatki.
gov.pl. Wtedy zdecyduje, czy chce skorzystać z przygo-
towanego dla niego zeznania podatkowego i ewentual-
nie je uzupełnić, czy też chce samodzielnie rozliczyć 
PIT (elektronicznie lub składając formularz w wersji 
papierowej w urzędzie skarbowym).

W 2020 r. z usługi Twój e-PIT będą mogli skorzy-
stać kolejni podatnicy, którzy rozliczają się na for-
mularzach PIT-36, PIT-36L i PIT-28. A to wszystko 
bezpłatnie, bezpiecznie i bez konieczności składania 
jakichkolwiek dokumentów.

Więcej informacji na stronie internetowej Minister-
stwa Finansów oraz  pod linkiem: 

https://www.podatki.gov.pl/pit/twoj-e-pit/” 

Jacek Nowak

Twój e-PIT od 15 lutego 2019 r. elektronicznie 
na Portalu Podatkowym podatki.gov.pl
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Twój e-PIT to automatycznie przygotowane i udostępnione przez Krajową Administrację Skarbową rocz-
ne zeznanie podatkowe osób fizycznych. Podatnik, który skorzysta z tej usługi nie będzie już musiał wypeł-
niać wniosków, ani składać deklaracji, aby rozliczyć swój podatek.
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Prawdziwie historyczna chwila miała miejsce 
w  ostatnią niedzielę stycznia, kiedy to uroczyście 
oddano do użytku nowoczesny budynek żłobka 
i  przedszkola w  Chęcinach. Opiekę w  najwyższych 
standardach znajdzie tu 220 dzieci – 175 w  wieku 
przedszkolnym i 45 w wieku żłobkowym. Inwestycja 
kosztowała ponad 13 milionów złotych. Na jej realiza-
cję, funkcjonowanie i doposażenie pozyskano ponad 
6 milionów złotych unijnego i rządowego dofinanso-
wania.

 Budynek robi prawdziwe wrażenie

Kolorowe i w pełni wyposażone sale dydaktyczne, 
z  których okien rozpościera się urokliwa panorama 
królewskiego miasteczka oraz widok na górujący nad 
nim Zamek Królewski w Chęcinach, estetyczne łazien-
ki, przestronne korytarze, funkcjonalne szatnie, sala 
wielofunkcyjna, doskonale wyposażony gabinet pielę-
gniarki i lekarza, nowoczesna kuchnia i wspaniale za-
gospodarowany teren wokół budynku wraz z pięknym 
placem zabaw, ogródkami, a nawet małym amfiteatrem 
i parkingami, oświetleniem oraz monitoringiem to nie 
wszystko, co władze Gminy i Miasta Chęciny zapropo-
nowały dla najmłodszych mieszkańców gminy. I choć 
nowo wybudowany budynek żłobka i przedszkola już 
na pierwszy rzut oka robi prawdziwe wrażenie, to jesz-
cze większe wywołują nowoczesne technologie i  roz-
wiązania zastosowane przy jego budowie.

Zastosowano tu nowoczesne
technologie i rozwiązania

Obiekt właściwie można nazwać pasywnym. Pod-
łogi, ściany i  dach zbudowano według wymagań bu-
dynku pasywnego. Maluchy przed zimnem chroni 30 
cm wysokiej jakości styropian. Można wręcz powie-
dzieć, że przedszkole i żłobek są otulone „kołdrą izola-
cji”. Przed zimnem chronią trójszybowe i ciepłe okna, 
w  pobliżu których dziecko nie odczuje zimna. Okna 
mogą też przesłonić rolety zewnętrzne aluminiowe 
lub wewnętrzne typu dzień-noc. W  celu wstępnego 
podgrzania powietrza w zimie lub schłodzenia w lecie 
zainstalowano Gruntowy Powietrzny Wymiennik Cie-
pła, a ciepło ziemi stanowi jedno ze źródeł ciepła. Do 
ogrzewania obiektu pozyskiwana jest energia geoter-
malna z sześciu sond pionowych, a każda z nich sięga 
głębokości prawie stu metrów. Dzięki zainstalowaniu 
na dachu budynku dziesięciu sztuk paneli słonecznych 
ciepła woda użytkowa pozyskiwana jest ze słońca.

Aby dzieci oddychały czystym powietrzem w ukła-
dzie najnowszej generacji wentylacji mechanicznej 
nawiewno – wywiewnej wraz z obrotowym wymienni-

Królewski Raj Maluchów
w Chęcinach uroczyście otwarty

kiem zamontowano wysokiej klasy specjalne filtry. Do 
utrzymania czystości w budynku wykorzystywany jest 
odkurzacz centralny klasy premium z filtrem wodnym. 
Dzięki temu alergeny usuwane są wprost do kanaliza-
cji sanitarnej. Dla komfortu dzieci zamontowano też 
wykładzinę, która amortyzuje uderzenia przy upadku, 
a podłoga jest jednocześnie delikatnie ciepła dzięki ni-
skotemperaturowemu ogrzewaniu podłogowemu.

6 milionów złotych unijnego
i rządowego dofinansowanie

Budowa przedszkola i żłobka kosztowała ponad 13 
milionów złotych. Realizacja inwestycji, jej funkcjono-
wanie oraz zakup wyposażenia do przedszkola i żłobka 
zostały sfinansowane z  budżetu gminy Chęciny oraz 
z  czterech źródeł dofinansowania z  dwóch różnych 
programów: Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014 – 2020 
oraz z Resortowego Programu rozwoju instytucji opie-
ki nad dziećmi w wieku do lat 3 „Maluch+”. W sumie 
realizacja inwestycji kosztowała ponad 13 milionów 
złotych, z czego ponad 5,5 milionów stanowiło unijne 
i rządowe dofinansowanie. Kolejne 578 tysięcy złotych 
dofinansowania pochodzi z  Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 
2014 – 2020 w ramach Zintegrowanych Inwestycji Te-
rytorialnych. Te pieniądze zostaną przeznaczone na 
bieżące funkcjonowanie i  uzupełnienie wyposażenia 
żłobka. Łącznie budowa, funkcjonowanie oraz zakup 
wyposażenia zostały dofinansowane w  kwocie ponad 
6 milionów złotych. - Cieszę się, że rząd wspiera ta-
kie inicjatywy. Tym ważniejsza jest to inwestycja, bo to 
pierwszy żłobek w  Chęcinach. To wymarzony obiekt 
dla młodych rodziców. Dzieci znajdą tu doskonałą 
opiekę – mówiła wiceminister sportu i turystyki, Anna 
Krupka. – Środki unijne, jakie przekazaliśmy na tę in-
westycję zostały bardzo dobrze wykorzystane. W „Kró-
lewskim Raju Maluchów” dzieci będą bawić się i uczyć 
w komfortowych warunkach. Życzylibyśmy sobie, aby 
takie wzorcowe obiekty powstawały w większości świę-
tokrzyskich gmin – podkreślała wicemarszałek Renata 
Janik, gratulując władzom gminy i  mieszkańcom tej 
wspaniałej inwestycji. - Gmina Chęciny nie tylko sły-
nie z zabytków naszej chwalebnej przeszłości. To tak-
że gmina, która mocno otwiera się na przyszłość, co 
pokazuje oddanie do użytku tak nowoczesnego obiek-
tu, jakim jest żłobek i  przedszkole w  Chęcinach. Ten 
obiekt to bilet do dobrej przyszłości – zaznaczył sena-
tor, Krzysztof Słoń, który gratulował władzom Chęcin 
przedsiębiorczości, a nauczycielom życzył sił i wytrwa-
łości w pracy z dziećmi. Do życzeń przyłączył się także 
starosta kielecki Mirosław Gębski oraz członek Zarzą-
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du Powiatu Kieleckiego, Cezary Majcher. W  imieniu 
wojewody świętokrzyskiego Agaty Wojtyszek gratula-
cje przekazała dyrektor Ewa Kopolovets.

Obiekt posłuży długie lata wielu pokoleniom

Po uroczystym przecięciu wstęgi i  wypuszczeniu 
w powietrze kolorowych balonów poświęcenia budyn-
ku żłobka i przedszkola dokonał proboszcz parafii pod 
wezwaniem Świętego Bartłomieja w Chęcinach ksiądz 
dziekan Jan Kukowski. Błogosławieństwa udzielił także 
gwardian Klasztoru Franciszkanów w  Chęcinach oj-
ciec Janusz Łazarczyk. Dla gości wspaniały występ dały 
dzieci, dziękując tym samym za piękny żłobek i przed-
szkole. Symboliczne klucze do obiektu na ręce dyrek-

tor przedszkola Lidii Adamczyk oraz dyrektor żłobka 
Marii Mazur przekazał burmistrz Robert Jaworski. - Na 
otwarcie żłobka i przedszkola czekaliśmy wiele lat. Jest 
to nowoczesny, funkcjonalny i  pięknie położony bu-
dynek z  malowniczym widokiem na panoramę kró-
lewskiego miasteczka i  wznoszącego się na wzgórzu 
zamku. Śmiało można powiedzieć, że dziś spełnia się 
marzenie, którego głównymi beneficjentami są naj-
młodsi mieszkańcy naszej gminy. W  powstanie tego 
obiektu włożyliśmy dużo pracy i  serca. – podkreślał 
burmistrz, Robert Jaworski. Do władz samorządowych, 
a  także do wszystkich, którzy wsparli budowę żłobka 
i przedszkola popłynęły gorące podziękowania. Na za-
kończenie zaproszono gości na zwiedzanie obiektu.

 Agnieszka Olech

Dalszy ciąg fotorelacji na stronie 24
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